
Samrådsspørgsmål E
Ministeren bedes redegøre for tidligere erfaringer 
med ændringer i afgifter på 
grænsehandelsfølsomme varer.

Svar:

Der har jo gennem årene været tale om en hel del 
ændringer i afgifter på grænsehandelsfølsomme 
varer, og det vil derfor være uden for rammerne 
af dette samråd at redegøre for dem alle. 

Skatteministeriet har dog i analyserne af 
grænsehandlen foretaget evalueringer af 
ændringer i afgifterne på de 
grænsehandelsfølsomme varer og har 
herigennem fået bekræftet, at de 
beregningsforudsætninger og teknikker, der 
ligger til grund for vurderingen af ændringer i 
grænsehandel og forbrug mv., stemmer ganske 
godt overens med de ændringer, der rent faktisk 
efterfølgende er sket.

I forbindelse med forhøjelserne af afgifterne på 
chokolade og sukkervarer mv. i Forårspakke 2.0
blev det således skønnet, at finansårsvirkningen i 
2010 ville udgøre omkring 280 mio. kr. og det 
viste sig senere, at provenuet i 2010 steg med 
317 mio. kr., dvs. en forholdsvis begrænset 
afvigelse, som også kan skyldes øgede 
indkomster hos forbrugerne.

For så vidt angår erfaringer med andre ændringer 
vil jeg igen henvise spørgerne til 
Skatteministeriets grænsehandelsundersøgelser, 
der, som jeg nævnte i min besvarelse af 
samrådsspørgsmål A, er blevet offentliggjort 
regelmæssigt siden år 2000.
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